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J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testületének 2009. 
február 26. napján délután 16.00 órakor megtartott soros, nyílt képviselı-testületi ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Katona István    alpolgármester 
Dávid József     képviselı 
Juhász Csaba    képviselı 
Horváth Lajosné    képviselı 
Kurunczi Mihály   képviselı 
 
Igazoltan távol:  
Kiss Ferenc    képviselı 
Miklós Imre    képviselı 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona   körjegyzı 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezetı 
Rizsányi Róbertné    Gyermekjóléti Szolg. Intézm.vez. 
Sepsik Andrásné    Gyermekjóléti Szolg. gondozó 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviselıket és a 
napirendek elıadóit. Megállapítom, hogy a képviselı-testület határozatképes, 8 fıbıl 6 fı van 
jelen 75 %-os részvétel. A mai képviselı-testületi ülést megnyitom. Jegyzıkönyv 
hitelesítınek felkérem Dávid József valamint Juhász Csaba képviselıket. Javaslatot teszek a 
meghívóban szereplı napirendi pontokra. Van-e más javaslat a testület részérıl? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen ) 

szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 

 
 
13/2009.(II.26.)Öh. 
Tárgy: A képviselı-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a 2009. február 26. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
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Napirend: 
 
1./ Polgármesteri tájékoztató 
     Elıadó: Horváth Lajos polgármester 
 
2./ A csanádpalotai Alapszolgáltatási Központ 2008. évi munkájáról szóló beszámoló 
megvitatása 
     Elıadó: Rizsányi Róbertné intézményvezetı 
 
3./ Beszámoló a Körjegyzıségi Hivatal 2008. évi tevékenységérıl 
     Elıadó: Benákné Bárdi Ilona körjegyzı 
 
4./ Elıterjesztések 
 
5./ Kérdések, Interpelláció 
 
6./ Egyebek 
 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Február 10-én ülésezett a Többcélú Társulás. A társulási ülés 
elıtt elıször a Fejlesztési Tanács tanácskozott. A Többcélú Társulás ülésén a 
vízgazdálkodásról volt szakmai elıadás a TIMA részérıl. Az elıadásból is kitőnt, hogy 
öntözésre, csatornázásra össze kellene fogni, ezeket fejleszteni kellene, de ugyanakkor kevés 
a pályázati lehetıség. Királyhegyes külterületén kb. 17 km csatorna, 32 ha földút, 60-80 km 
hosszúságban található. Ezt a térséget a Felsı-Dáli víztározó kiépítése érinti, ami megoldást 
jelenthetne az öntözésre és a belvíz kezelésére. A másik víztározó a Belezi, amely szintén 
tervbe van véve. A társulás ülésén szó volt a 2008. évi munkáról, és tárgyaltuk a 2009. évi 
költségvetést is. A költségvetést elsı körben nem sikerült elfogadni, mert a megállapodás 
szerint elsıre csak egyhangú szavazással lehet dönteni. Tájékoztatót kaptunk a társulási 
ülésen az iskolabuszról is. Csökkent a busz normatíva, de a mőködésben változás egyenlıre 
nincs. Nincs olyan személy Királyhegyesen aki a gyerekeket reggel kísérné be Makóra, pedig 
a Volán ingyen bérletet biztosít erre. Döntést hoztunk a mozgókönyvtár mőködésében történı 
változásról is, március 1. napjától itt a munkáltatói jog.  
Részt vettem Apátfalván Gıgıs Zoltánnak a Mezıgazdasági és Földmővelésügyi 
Minisztérium államtitkárának elıadásán és az ennek kapcsán tartott fórumon. Tájékoztatom a 
képviselı-testületet, hogy folyamatosan halad az iskola felújítása, jelenleg kb. 60 %-on tart és 
az elsı 50 % kifizetése most történik meg. A hideg idıjárás miatt nehezen halad a felújítás, de 
a határidıt tartani fogjuk.  
 
A napirendhez kapcsolódóan nem hangzott el hozzászólás. 
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen ) 

szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
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14/2009.(II.26.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Irattár 
 
 
II. napirendi pont 
A csanádpalotai Alapszolgáltatási Központ 2008. évi munkájáról szóló beszámoló 
megvitatása 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a testületi ülésen megjelent intézményvezetıt és a 
településünkön mőködı családgondozót. Megkérdezem, hogy van-e szóbeli kiegészítésük az 
írásban kiadott anyaghoz?  
 
Rizsányi Róbertné intézményvezetı: Nincs szóbeli kiegészítésünk az elıterjesztéshez. 
 
Horváth Lajos polgármester: Megkérdezem a testület tagjait, hogy van-e kérdésük, 
véleményük? A magam részérıl csak annyit tennék hozzá, hogy szaporodik majd a munkájuk 
a segélyezettek mentális problémájának kezelésével. A faluban a szociális feszültség nı, 
növekszik a hozzánk beadott kérelmek száma. Egy-két családnál felszaporodtak a problémák 
is.  
 
Horváth Lajosné képviselı: Évente találkozunk az intézmény beszámolójával és ebbıl 
leszőrhetı, hogy a kezdethez képest számos feladattal kibıvült a tevékenységük. Nagyon jó 
az az információ amit a beszámoló nyújt számunkra. Sajnos azt el kell mondanunk, hogy 
iskolázatlan felnıtteken szinte lehetetlen segíteni. Ennek a problémának a megoldása ezen a 
szinten nem lehetséges. A magam részérıl sok sikert kívánok a további munkájukhoz.  
 
Katona István alpolgármester: Rendezve van-e a házi gondozást végzı gondozónı 
helyettesítése?  
 
Rizsányi Róbertné intézéményvezetı: Mivel nincs intézmény Királyhegyesen, nincs olyan 
munkatárs, aki a belsı helyettesítést meg tudná oldani. Másik településrıl képtelenség 
szakképzett dolgozót biztosítani a távolság miatt. Csanádpalotán közfoglalkoztatottakat is 
bevonnak, itt is ez lehetne megoldás, ha lenne ilyen végzettségő közmunkás. Jogszabály 
alapján a jelenlegi ellátotti létszámra nem kell több gondozónı, ugyanakkor szabadság és 
egyéb okok miatt idınként helyettesíteni kellene. Ezt igyekszünk kezelni a helyi vezetés 
segítségével. Megbízási szerzıdéses alkalmazással.  
 
Horváth Lajos polgármester: Kényszerhelyzetben vannak a kistelepülések a szők lehetıségek 
miatt kényszerbıl társulnak egymással. Vannak problémák a közös mőködtetésben, de ezeket 



 5 

mindig megoldjuk. Az önkormányzat lehetıségei szerint támogatja a szolgálatot, például 
nyári táborozás és ezt a jövıben is folytatni szeretnénk. Javaslom, hogy a beszámolót 
fogadjuk el és egyúttal ismerjük el és köszönjük meg a szolgálat munkáját.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen ) 

szavazattal elfogadta az Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 2008. évi 

munkájáról szóló beszámolót. 

 
 
15/2009.(II.26.)Öh. 
Tárgy: Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 2008. évi munkájáról szóló 
beszámoló elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta Rizsányi 
Róbertné intézményvezetı beszámolóját az Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti 
Szolgálat 2008. évi munkájáról és tudomásul vette. 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megköszöni az 
Alapszolgáltatási Központ Vezetıjének és munkatársainak Királyhegyes településen 
végzett munkáját. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Rizsányi Róbertné intézményvezetı   székhelyén 
3./ Irattár 
 
 
III. napirendi pont 
Beszámoló a Körjegyzıségi Hivatal 2008. évi tevékenységérıl 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Tartalmas, részletes és statisztikai adatokkal alátámasztott 
beszámoló került kiküldésre. Kérem a testület tagjait, hogy mondják el ide kapcsolódó 
véleményeiket, kérdéseiket. 
 
Horváth Lajosné képviselı: A rendszeres szociális segély összegének mértéke nem 
egyértelmő számomra. 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: Valóban ily módon félreérthetı a rendszeres szociális 
segélyek összege, de azt szerettem volna kifejezni – és itt most pontosítom a szöveget – hogy 
a megállapított segélyek összege 8.000 és 56.000,-Ft között mozog. Ez attól függ, hogy a 
családban a családtagoknak van-e és milyen összegő a jövedelem. 
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Horváth Lajosné képviselı: Ezt az egyetlen dolgot kivéve a beszámoló számomra érthetı és 
részletes volt. Személyes tapasztalatom, hogy nyugodt és kiegyensúlyozott munka folyik a 
hivatalban. Mint intézményi dolgozó is elmondhatom, hogy szívélyesen fogadnak és minden 
segítséget megadnak a részünkre. 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen ) 

szavazattal elfogadta a Körjegyzıségi Hivatal 2008. évi tevékenységérıl szóló beszámolót. 

 
 
16/2009.(II.26.)Öh. 
Tárgy: Beszámoló a Körjegyzıségi Hivatal 2008. évi tevékenységérıl 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a Körjegyzıségi 
Hivatal 2008. évi tevékenységérıl szóló beszámolót és azt elfogadta. 
 
A határozatról értesítést kap: 

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı   helyben 
3./ Irattár 
 
 
IV. napirendi pont 
Elıterjesztések 
 
1.számú elıterjesztés 
A helyi szeméttelep tulajdonjogának rendezése 
 
 
Horváth Lajos polgármester: A DAREH pályázat kapcsán megkeresett Jusztin Balázs projekt 
menedzser. Korábbi testületi ülésen már szó esett arról, hogy szeméttelep rekultivációra 
sikeres pályázatuk volt. Én már akkor jeleztem a DAREH felé, hogy a szeméttelep 
tulajdonjoga nem Királyhegyes Önkormányzatáé, és ez a pályázat során gondot jelenthet. 
Ennek ellenére szerepeltünk a pályázatban, de most közölték, hogy rendezni kellene a 
tulajdonjogot és az a javaslat, hogy az önkormányzat szerezze meg a terület tulajdon jogát. A 
településen 2001. ben bevezettük a szemétszállítást, így nem lettünk rekultivációra kötelezve. 
A régi szeméttelep tulajdonosa Agro Maros Termelıszövetkezet volt, aki próbálta visszaadni 
önkormányzati tulajdonba a területet, de ezt akkor sem fogadtuk el. Idıközben valamilyen 
úton-módon a Magyar Állam tulajdona lett. A DAREH javaslata most az, hogy szerezze meg 
az önkormányzat a tulajdonjogot, kezdeményezze annak rendezését és a rekultivációt 
végezzük el. Itt jegyzem meg, hogy a DAREH pályázatban nyert összegben nincs benne a 
rekultivációs tervezés költsége ami több milliós tétel. Fentiek alapján én nem javaslom, hogy 
Királyhegyes Község Önkormányzata kezdeményezze a volt szeméttelep tulajdonjogának 
megszerzését.  
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Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
 
17/2009.(II.26.)Öh. 
Tárgy: A helyi hulladéklerakó tulajdonjogának rendezésére vonatkozó javaslat 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a DAREH Önkormányzati 
Társulásnak a helyi hulladéklerakó tulajdonjogának rendezésére vonatkozó javaslatát 
megtárgyalta és az alábbi határozatot hozta: 
 
1./ A Képviselı-testület nem kezdeményezi a Királyhegyes 064 hrszámú ingatlan 
tulajdonjogának megszerzését Királyhegyes Község Önkormányzat részére és nem kívánja, 
hogy az ingatlan Királyhegyes Község Önkormányzatának tulajdonába kerüljön. 
 
2./  Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete döntését annak tudatában hozta 
meg, hogy a tulajdonjog hiányában a település nem vehet részt az Új Magyarország 
Fejlesztési Terv Környezet és Energetikai Operatív Program támogatási rendszerhez 
benyújtott „Települési szilárdhulladék-lerakók rekultivációjára” pályázatban. 
 
3./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete felhatalmazza Horváth Lajos 
polgármestert a kapcsolódó nyilatkozatok megtételére. 
 
Felelıs: polgármester 
Határidı: azonnal 
 
A képviselı testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást kér. 
 
A határozatról értesítést kap: 
1./ Horváth Lajos polgármester     helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı     helyben 
3./ PALOTA 98 Kft.       Makó 
4./ DAREH         Orosháza 
5./ Irattár 
 
 
2.számú elıterjesztés 
A Makói Közoktatási Intézményfenntartó Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítása 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Makó Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának 
Közoktatási Osztálya megkeresett bennünket azzal, hogy a Makói Közoktatási 
Intézményfenntartó Társulás Társulási Megállapodásának módosítása szükséges. Nagylak 
Község Önkormányzata jelezte, hogy csatlakozni szeretne a társuláshoz és az általános iskolai 
tanulók 2009. szeptember 1. napjával a Makói Általános Iskolába járnának be az 
iskolabusszal. Jelenleg Makó Város, Királyhegyes Község és Nagyér Község tagja a 
társulásnak, majd pedig 2009. szeptember 1. napjától a társulás tagja lesz. Javaslom, hogy a 
csatlakozást fogadjuk el és egyidejőleg fogadjuk el a Társulási Megállapodás módosítását is.  
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Az elıterjesztéshez kapcsolódóan kérdés, hozzászólás nem hangzott el.  
 

 

Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen ) 

szavazattal elfogadta a Makói Közoktatási Intézményfenntartó Társulás Társulási 

Megállapodásának módosítását. 

 

 
18/2009.(II.26.)Öh. 
Tárgy: A Makói Közoktatási Intézményfenntartó Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete elfogadja Nagylak Község 
Önkormányzatának csatlakozási szándékát a Makói Közoktatási Intézményfenntartó 
Társuláshoz. 
 
2./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete az 1997. évi CXXXV. törvény 8. 
§-a alapján a Makói Intézményfenntartó Társulás Társulási Megállapodásának a 
csatlakozásból következı módosításait elfogadja. 
 
3./ A képviselı-testület felhatalmazza Horváth Lajos polgármestert , hogy a módosításokkal 
egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodást írja alá. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
A képviselı-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást nem kér. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Makó Város polgármestere    Makó 
2./ Makó Város jegyzıje     Makó 
3./ Makó Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatal Közoktatási Osztálya   Makó 
4./ Nagyér Község polgármester    Nagyér 
5./ Nagylak Község polgármester    Nagylak 
6./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
7./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı    helyben 
8./ Irattár 
 
 
V. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérdezem, hogy kérdés, interpelláció van-e a képviselı-testület 
részérıl? 
 
A napirend keretében egyéb kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
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VI. napirendi pont 
Egyebek 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Írásbeli kérelmet nyújtott be az Óvoda vezetıje arra, hogy az 
önkormányzat támogassa az óvodában tartandó szavalóversenyt. Arra vonatkozóan, hogy 
mekkora összegre lenne szükségük, nem tér ki a levél. Alapvetıen nincs kifogásom az 
intézmény támogatása ellen, de elegendı információ hiányában most nem terjesztem a 
kérelmet a testület elé, errıl majd késıbb döntünk. Tájékoztatom a testületet, hogy kaptunk 
egy olyan megkeresést, hogy az önkormányzat támogassa egy Hadtörténeti Magánpark 
létrehozását Ópusztaszeren. Tájékoztatom arról is a képviselı-testületet, hogy levelet írt a 
Posta, amiben közölte, hogy ismét meghirdette azon Postahivatalok vállalkozásba adását 
amelyek az elsı körben nem kerület ki vállalkozásba. Közöttük van a Királyhegyesi 
Postahivatal is. A levél most is tartalmazza, hogy az önkormányzat részére is lehetıség van 
arra, hogy a Postát mőködtesse. Errıl már döntöttünk korábban, ezt az értesítést csak 
tájékoztatásul ismertettem a képviselı-testülettel.  
 
A napirend keretében hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselı-testület a mai napirendeket 
megtárgyalta. Köszönöm a képviselı-testület munkáját, a képviselı-testületi ülést bezárom.  
 
 

k.m.f. 
 
 
 

Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyzı 
 
 
 
 
Dávid József        Juhász Csaba 
képviselı            képviselı 
jkv. hitelesítı        jkv. hitelesítı 
 
 
 
 
 


